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Han estat setmanes d’aprenentatge per entendre millor

el treball que hi ha darrera de cada servei bàsic; de

recerca per trobar encaix entre formes de finançament

que pugui resoldre alguns dels problemes que tenim; de

moltes reunions, amb molt debat intern perquè volem

arribar a consensos; d’enrabiades al veure l’estat

d’algunes instaŀlacions; d’entusiasme al descobrir

projectes que poden ajudar a Bot a millorar; de decepció

al conèxier en més detall línies de subvenció que no s’han

aprofitat; satisfaccions en els actes que hem anat

organitzant o quan ens han felicitat pels petits canvis,

però sobretot d’iŀlusió i de motivació per veure que tenim

les eines per poder millorar el poble. 

Entre aterrar, les activitats de l’estiu i els projectes que

estem engegant, no hem tingut gaire temps d’explicar-

vos tot el que estem fent. Per això, hem cregut adequat

aprofitar l’excusa dels 100 dies per explicar-vos-ho.

Seguim iŀlusionats!



Govern

Sessions
de treball

2 sobre festes d’estiu: Coral, Consell Parroquial, Sorolla’t,
Associació de Caçadors, Junta de Sant Josep, Associació de
dones la Donzella, Quintes/os, Junta dels xòfers

Tècnica del Consorci de Residus
Cap del Servei Territorial de Carreteres Terres Ebre
Secció de Boscos del Departament d'Agricultura
Tècnics serveis d‘expripiació de l‘ACA
Cap de la demarcació territorial de l’ACA Terres Ebre
Infermera i metge municipals
Directora Àrea Bàsica Sanitària
Gerent Regió Sanitària de les Terres de l‘Ebre
Cap de la demaracació territorial del Departament de
Benestar Terres Ebre

3 

5
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A partir d’aquesta legislatura les actes de Plens i Juntes de Govern

es penjaran en el termini màxim d’un mes i quan es faci es

comunicarà a l’ebando. 

Cada setmana es fa públic per ebando l’horari d’atenció al públic

de l’alcaldessa.

Reunions
entitats

Reunions amb
personal

6

1 Empreses turístiques: HUT Mas de les Olles, Cooperativa
Agrícola Sant Josep, Donum Deus, Ecoturisme Terra Alta,
HUT Apartaments la Donzella, HUT casa Teto, HUT Cr la palla,
HUT casa Valleta, HUT Tvsra. Ferreries, Alberg Rural Lo Molí
de Bot, Càmping Terra Alta, Retaurant Càmping Terra Alta,
Ca Làzaro, Hotel-Spa Can Josep, Celler la Despeinada, Mas
Juanas.

Coral
Consell Parroquial
Sorolla’t
Comunitat de Regants
Quintos/es

Direcció del centre de dia
Treballadora Social
Personal del centre de dia
Brigada municipal 
Servei de recollida de brossa
Arquitecte tècnic

9
Trobades

instiucionals

reunions amb
empreses locals

Càmping Terra Alta
Martí Badoquio Subirats
Blai Martí Olivas
Glòria Barrero Bonilla
Knowtown



Gent gran

Jóvens

Estem estudiant maneres de millorar la viabilitat econòmica del centre de dia

mantenint la gestió pública. La creació de 3 places públiques confirmada

verbalment pel Departament de Benestar ajudarà en aquest sentit. 

Estem organitzant una reunió amb les famílies usuàries del centre per valorar els

serveis actuals i plantejar ampliacions, donar a conèixer la situació econòmica.

Estem treballant oferta d’activitats que atraguin nous usuaris al centre de dia. 

Entre octubre i novembre organitzarem una xerrada sobre associacionisme

juvenili conjuntament amb l’Oficina Jove de la Terra Alta.

El dia 2 d’agost, es va realitzar un taller sobre la copa menstrual amb la mateixa

oficina.

Persones
Salut

Recollida de 326 signatures i ressó mediàtic pertinent, apareixent a Ebredigital,

Aguaita, Comarques i Canal 21.

Reunió amb l’equip mèdic municipal i Directora de l’àrea bàsica sanitària de la

Terra Alta per entendre millor la problemàtica comarcal. 

Oferta de cal metge com a vivenda per professionals sanitaris que vulguin

treballar a la Terra Alta. 

Reunió amb gerència de la regió sanitària de les Terres de l’Ebre per exposar la

situació de manca d’hores de metge sumada a la major taxa d’envelliment de

Catalunya i a la falta de transport públic. S’aprofitarà la visita per exposar la

situació del consultori mèdic i soŀlicitar la seua rehabilitació.

En relació a la reubicació del desfibrilador, el metge i la infermera recomanen

situar-lo a la terrassa del club un cop aquest reprengui la seua activitat. De la

mateixa manera, moure’l a la zona poliesportiva durant l’estiu. S’ha acordat

també realitzar una petita formació teòrica durant aquesta anualitat.



A principi d’estiu vam convocar a totes les

entitats que organitzen actes durant l’estiu

per fer un programa conjunt: Viu l’estiu. A la

mateixa reunió es va exposar que no hi havia

cap entitat interessada en organitzar el dia de

les paelles. En una segona trobada, vam

exposar la situació econòmica de la partida

de festes i vam proposar que l’ajuntament

s’encarregués de l’organització de les paelles

amb el suport de diversos voluntaris de

diferents entitats. 

Cultura

La partida inicial per festes era de 60.000€ , en data 1 d’agost la partida de cultura

era de 3.401,35€, 800 euros dels quals vam decidir reservar per finançar el concert

de nadal de la coral. Per tal de poder finançar les festes, vam decidir fer una

modificació de crèdit de 13.000€.

El dia 30 de juliol, se realitzà un acte de celebració del seixantè aniversari del

Cinema Club Bot en el que es projectà la mateixa peŀlícula que es va poder veure en

la seua inauguració, hi van haver crispetes per a tothom! Actualment s’està

treballant en una proposta per tal d’activar una programació regular de cinema

que serveixi a més per atraure espectadors d’altres municipis.

Pel que fa a les festes d’agost, creiem que la programació va ser bastant encertada

i que se van organitzar actes per a persones de diferents edats i interessos. Gràcies

a totes les entitats, voluntaris i voluntàries per haver-ho fet possible!! 



Per la Diada Nacional de Catalunya, hem

cregut interessant realitzar un acte de

posada en valor de la cultura popular

catalana i en concret de la de la nostra

comarca. Al taller de jotes algunes persones

que mai havien ballat van aprendre’n els

passos de la de dansada de Bot i d’altres

pobles. També s’ha realitzat un contacontes

al carrer on els infants han pogut conèixer

històries relacionades amb la llengua i la

cultura catalana.

Persones
Cultura

Un grup de voluntaris està interessat en dinamitzar el servei de Biblioteca,

realitzarem una reunió amb ells a l’octubre per conèixer les seues propostes.

Es preveu una reunió amb Sorolla’t per valorar conjuntament la setena edició i

començar a posar fil a l’agulla per la vuitena.  S’aprofitarà també per demanar la

proposta d’activitats per a 2024 i trobar punts de coŀlaboració.

Durant el darrer trimestre farem una reunió amb les diverses entitats per organitzar

un calendari d’activitats culturals conjunt per 2024.

Prèviament a la realització de la setena

edició d’InFCTA vam realitzar una reunió de

coordinació amb Sorolla’t, entitat

organtizadora del festival, per tal de valorar

les peticions que ens havien fet. L’equip de

govern es va encarregar personalment

d’acompanyar el camp de treball que

s’havia soŀlicitat per donar suport al

festival. Durant la realització del festival es

van respondre totes les demandes

realitzades per l’organtizació, assegurant

l’èxit de l’edició. 



Coŀlectius vulnerables

Estem organitzant una xerrada per tal de donar a conèixer tots els serveis que

s’ofereixen a través de la treballadora i l’educadora social cap a coŀlectius

vulnerables: infància, persones dependents, persones amb problemes de salut

mental, migrants, dones, etc.

Estem analitzant el Protocol d’Actuació davant les violències sexuals en espais

d’oci impulsat pel Consell Comarcal per veure com l’apliquem al municipi un cop

ens haurem adherit.

La regidoria d’esports ha donat suport en l’organització del torneig de pàdel per

part dels quintos/es.

Durant les festes es va seguir amb la tradicional bicicletada i enguany hem

organitzat una gimcana aquàtica en què petits i grans van xalar practicant

esport.

Durant les darreres setmanes, ens hem reunit amb una representant de la

Federació Catalana del Patinatge per tal de començar a treballar en la proposta

d’instaŀlar un skate park (zona de patinatge) al poble. Us mantidnrem informats

de com avança el procés per saber si compta amb recolzament del poble.

Esports



Estudi possibles usos estació

Economia
Estació

Estació: rehabilitació edificis

Pel que fa a la rehabilitació de l’edifici de l’estació pròpiament dita, el dia 21 de

juny vam realitzar una reunió amb l’exalcalde en la qual vam demanar informació

sobre el protocol signat amb el Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana.

Se’ns va comunicar que les eleccions generals marcarien l’agenda. Recentment, ens

hem posat en contacte amb el Ministeri per reprendre converses.

Estem treballant per assegurar el compliment del conveni signat entre l’ajuntament

i l’empresa que va instaŀlar el vagó. El conveni finalitza el 2026.

El 21 d’agost, l’ajuntament de Bot va soŀlicitar una “Assistència tècnica de la

Diputació de Tarragona” per realitzar l’Estratègia de desenvolupament turístic de

Bot amb l’estació com a eix principal. Aquest estudi ha de servir per analitzar el

tipus de turisme que tenim, el que volem atraure i proposar accions per aconseguir-

ho. Les empreses i veïns del poble podran donar la seua opinió al respecte. S’ha

realitzat una reunió de presentació en la què empreses d’allotjament, menjar i

beguda i elaboració de productes agroalimentaris han estat convidades. 

Se realitzarà entre setembre i desembre i té un cost de 9.680€ amb IVA inclòs. Al

tractar-se d’un municipi d’entre 501 i 2.000 habitants, tenim un descompte d’un

70%. Per tant l’Ajuntament haurà de liquidar a la Diputació 2.904€. Part d’aquest

cost es finançarà amb la taxa turística, enguany s’han ingressat 1.260,90€ de la

taxa recollida entre el 4t trimestre del 2022 i el primer del 2023. 

Tant l’anterior equip de govern, com l’actual, hem

participat en el disseny del magatzem com a sala

polivalent de promoció de producte agroalimentari

local. Hem presentat la proposta a les empreses del

sector turístic per recollir la seua opinió. Estem

pendents de signar un conveni amb el COPATE entitat

que va demanar una subvenció per realitzar diverses

actuacions a nivell de Terres de l’Ebre, entre les qual

la rehabilitació de l’estació. Entre finals de 2023 i

principis de 2024 obrirem el procés de licitació per  

què les empreses constructores puguin presentar

ofertes. L’obra s’executarà durant el 2024. 



Finançament
Subvencions soŀlicitades:

per a la millora dels equipaments esportius dels municipis de fins a 2.000

habitants

als espais naturals de Catalunya, als hàbitats i espècies per al 2023-2024

destinats a la retirada, en origen, de residus de materials d'aïllament i de la

construcció que continguin amiant,

Subvencions en redacció:

per a la realització d'actuacions per a la millora i renovació de les xarxes de

subministrament d'aigua en baixa.

per a programes concrets i activitats promoció turística.

per a la programació d'espectacles d'arts en viu de caràcter professional en

esdeveniments d'interès agroturístic.

per a la realització d'accions de difusió dels productes agroalimentaris i

artesans de qualitat per entitats públiques.

per a la programació d’espectacles d’arts en viu de caràcter professional en

municipis de fins a 1.000 habitants

Fons nuclears: El dijous 14 de setembre es realitzarà una reunió informativa per

ajuntaments sobre este fons, De moment disposem de poca informació al

respecte de quines actuacions seran finançables, terminis, etc. Tot i així, des de

l’Ajuntament tenim sobre la taula diversos projectes:

Rehabilitació de l’edifici de l’estació per a un ús turístic.

Urbanització estació amb instaŀlació de xarxa de serveis bàsics.

Remodelació club.

Plaques solars.

Millora eficiència energètica enllumenat municipal.

Hem creat un grup de treball amb empreses del sector i turístiques per fer una

proposta d’activitats culturals que promocionin el producte local. 

Sector agroalimentari



Economia
El consum en energia del Club l’any 2022 fou de 15.000€. La cuina es troba en molt

mal estat. En els darrers anys, tot i que existeixen línies de subvenció per substituir

aparells de climatització, millorar eficiència energètica o per millorar instaŀlacions

culturals, aquestes no s’han aprofitat com caldria. De fet, la principal obra de

manteniment realitzada ha estat la substitució de les finestres i incorporació de

mosquiteres de la sala del ball per reducció del consum energètic. En resum, la

situació de les instaŀlacions no és gens atractiva per possibles arrendataris i per

això, ens estem assessorant, demanant pressupostos i buscant línies de subvenció

per millorar-ne la cuina, el sistema de climatització i en conseqüència, la viabilitat

econòmica.

Entre setembre i octubre, obrirem un procés de licitació per un any que inclourà

l’explotació del club i de les piscines. D’aquesta manera, en cas que aconseguim

finançament, durant l’estiu intentarem fer les obres de millora. Posteriorment,

farem una valoració per veure si és positiu seguir amb aquesta licitació conjunta de

serveis.

Club

Reservem casa el metge davant la possible contractació de nous professionals

sanitaris als quals se’ls oferirà a canvi de la despesa energètica.

Estem participant del projecte Arrelament Equitat Territorial a la Terra Alta

impulsat pel Departament de Territori. A les Garrigues Altes s’ha dut a terme el

mateix projecte pilot i el Departament ha finançat la rehabilitació d’habitatge i

altres edificis. Hem proposat, inicialment, la rehabilitació de les casetes dels

mestres i del solà del carrer Montserrat com a habitatge. També hem inclòs la

rehabilitació de l'edifici principal de l’estació en un ús turístic com a projecte

estratègic. Som conscients que no es concediran les tres accions, anirem

informant de com avança el projecte.

Estem realitzant un cens d’habitatges amb l’oficina de repoblament del Consell

Comarcal. Hem detectat 65 cases buides. Algunes d’elles més fàcilment

recuperables com habitatge de lloguer que altres. Identifiquem 40 segones

residències amb molt baixa freqüentació i 36 cases de lloguer actives.

Estem estudiant la possibilitat d’adquirir noves finques per rehabilitar en

habitatge de lloguer.

Habitatge



Equipaments
Des de fa unes setmanes hem començat a realitzar reunions setmanals amb la brigada

per organitzar conjuntament les tasques de neteja i manteniment.

Carrers

Carrer la bassa: La realització d’aquesta obra té un import de 272.662,87€, dels

quals 200.966,17€ es finançaran amb subvencions (PAM 2023-24 80.966,17€ i

PUOSC 2024 120.000,00€). La resta de finançament s’haurà d’assumir amb fons

propis o soŀlicitant un crèdit (71.696,70€). Donat que la part finançada pel PUOSC no

es pot iniciar fins 2024 hem decidit començar a treballar en les condicions de la

licitació per tal que a principis de gener les empreses puguin començar a presentar

ofertes i l’obra finalitzi abans de setembre de 2024. 

Carrer Verge de la Fontcalda: Els veïns ens han informat d’un punt de perill

remarcable, es tracta de la baixada als xalets on el pas de l’aigua de pluja no

canalitzada ha erosionat la terra de davall del formigó. Hi ha zones on el voladís de

formigó fa fins a 80 cm. Estem treballant per traure el perill , mentrestant ubicarem

unes valles per evitar el trànsit. 

El dia 11 de juliol ens vam reunir amb la Cap del Servei Territorial de Carreteres de les

Terres de l’Ebre i vam soŀlicitar la ubicació d’un reductor de velocitat a cada

entrada del poble. Des de carreteres ens van traslladar que no són partidaris

d’aquest tipus d’infraestructures perquè sovint generen molèsties de soroll als

veïns. Ens van proposar, inicialment, ubicar dos cartells lluminosos senyalitzant zona

escolar i un radar, a cada entrada de poble, indicatiu de la velocitat a la que circulen

els cotxes. En data 14 de setembre hem escrit al Departament per veure com avança

la situació i soŀlicitar la instaŀlació d’espills en alguns punts del poble.

Estem treballant amb l’arquitecte tècnic per crear places d’aparcament per a

persones amb mobilitat reduïda a la plaça, club, poliesportiu i a la vora del

consultori.  També estem valorant la ubicació d’aparcaments per bicicletes a la

plaça i de paperes per diferents punts dels poble.



Part Five

Detecció fuga Via Verda

Es va detectar una fuga en la canalització

que puja l’aigua, a prop del pou. S’arregla,

però tot i així no s’aconsegueixen els litres

que haurien de pujar en un funcionament

òptim de les instaŀlacions.
4-10

FINALS 
JULIOLS

AGOST

Mesures d’emergència

Durant els pròxims dies, puntualment

connectem la captació del riu que ha recollit

una mica d’aigua al deixar-la descansar.

Desestimen l’opció de llançar aigua de la

bassa al riu per captar-la més avall donada la

poca aigua de la bassa i que això suposaria

un malbaratament important. Ens posem en

contacte amb empreses de camions cisterna

i amb ajuntaments de la zona per què ens

deixin omplir en cas que sigui necessari. Els

missatges de conscienciació tenen el seu

efecte i finalment no és necessari fer ús dels

camions. El dia 16 d’agost comença a reduir-

se el consum i sortim de la situació

d’emergència.

10-15
AGOST

Substitució canonada polígon

Davant la situació demanem assessorament

a l’empresa que porta anys treballant per a

l’ajuntament en aquest tipus d’obres i a la

brigada. Ens recomanen substituir la

canonada que va de la rotonda fins al

cementiri. Fa un parell d’anys s’havien trobat

en una situació semblant perquè durant les

obres de la rotonda es va substituir la

canonada per una de menys diàmetre,

intueixien que hagués pogut passar alguna

cosa semblant en les obres del polígon.

Decidim realitzar l’obra que té un cost de

8723.17€ entenent que és una canonada dels

anys noranta i que caldria substituir en algun

moment de totes maneres. No se soluciona el

problema. 

Equipaments

Ha estat un estiu excepcional en el qual la captació directa del riu ha estat mínima

perquè estava sec. Amb l’augment de residents, alguns dies el consum ha arribat a

500.000 litres diaris. En aquest context, hem estat captant aigua 24 hores de la

Fontcalda. Tant el motor com la canalització de la Fontcalda, suposadament estan

preparats per transportar l’aigua que necessitàvem diàriament. Cap a finals de juliol es

detectà un problema en la instaŀlació que feia que no arribés tota l’aigua que el sistema

podia transportar.

 Captació i pujada d’aigua

Durant els pròxims mesos seguirem treballant per ubicar el problema i

solucionar-lo abans de la pròxima campanya d’estiu.



Xarxa de distribuició d’aigua
Per altra banda, a finals d’agost, la brigada identifica una fuga que portava anys

filtrant per on es podien estar perdent fins a 100.000 litres diaris. 

Durant el setembre soŀlicitarem la subvenció per a la realització d'actuacions per

a la millora i renovació de les xarxes de subministrament d'aigua en baixa.

Sectoritzarem la xarxa de distribució municipal i afegirem vàlvules de

tancament. Actualment, per arreglar certes fugues cal tallar aigua a molts

carrers al mateix temps, incloent negocis que sense aigua tenen dificultats per

treballar.

Consultori

El consultori té greus deficiències. 

La consulta de la infermera requereix

de més espai, tant és així que fa anys

que es guarda una butaca per fer

extraccions molt més comfortable

perquè no cap a la consulta. Es

constata que tot el material està

encaixat de manera estratègica, però

la manca d’espai dificulta la tasca de

la infermera. 

Cal millorar també els tancaments de les consultes en general per preservar

la confidencialitat de les converses amb els pacients. 

Els professionals no disposen d’un espai en condicions per menjar durant les

seues estades i si ho fan és en un magatzem on la pintura del sostre cau a

peces. 

Les porta que comunica amb el magatzem tenen els vestiments

corcats, la qual cosa ha facilitat l’entrada d’insectes al consultori

posant en perill la salubritat de l’espai.  Hi han hagut plaques de

termites.

El consultori de Bot necessita una reforma

integral i per això, estem barallant la

possibilitat de cedir l’espai al Departament

de Salut per tal que faci tant esta obra com el

manteniment en un futur.



Equipaments

Algunes instaŀlacions de l’enllumenat tenen problemes d’aïllament, per la

qual cosa, quan plou diversos carrers es queden sense llum. Per altra banda,

la xarxa es troba poc sectoritzada i quan hi ha un problema en alguna farola  

salten els diferencials i s’apaguen les llums de diversos carrers. Durant l’estiu

hem patit diversos episodis d'avaries que no han permès un correcte

funcionament de la xarxa d’enllumenat. Els serveis tècnics, que habitualment

han donat suport a l’ajuntament, van tardar molt a respondre a les nostres

demandes, però finalment van detectar diversos punts que generaven

problemes.

Durant la primera setmana de setembre la brigada ha substituït una vintena

de bombetes que estan foses. Si hi ha alguna farola puntual que falla és per

una altra raó.

La despesa en enllumenat de 2022 va ser de 21.220 €. Diputació de

Tarragona fa anys que ofereix una línia de subvenció per substituir les faroles

noves que funcionen amb LED. 

A principis d’agost ens vam reunir amb una empresa especialitzada en

instaŀlació i manteniment d’enllumenat públic que dona serveis a gran

nombre d’ajuntaments a les Terres de l’Ebre. En relació a la sectorització ens

ofereix un servei d’assessoria per identificar la problemàtica i pressupostar el

que costaria d’arreglar. Per altra banda, ens exposa els avantatges de la

substitució per faroles de LED, la reducció del consum implica l’amortització

de la inversió en uns 4 anys. A més a més, el fet que el consum sigui més baix

fa que sovint hi hagin menys baixades de diferencial. Estem valorant quina és

la millor manera de finançar la inversió. 

Enllumenat públic

Durant l’època d’estiu la brigada treballa amb molta intensitat per tal de

mantindre la piscina i en general la zona esportiva neta i en condicions

òptimes. Els problemes amb l’abastament d’aigua els hi han requerit molt

temps, juntament amb la preparació de les festes i altres actes culturals. Per

tot això, tot i que s’han realitzat tasques de neteja, no s’han pogut fer amb la

intensitat que ens hauria agradat.

Neteja



Depuradora

Segons ens han informat les obres

començaran com a molt prompte l’octubre

de 2024. El dia 19 de setembre realitzarem una

reunió amb Ignasi Requés, cap de la

demarcació territorial de l’ACA a les Terres de

l’Ebre en la qual insistirem en la nececessitat

d’aquesta depuradora per preservar una zona

d’alt valor natural com és el Canaletes entre

Bot i la Fontcalda. 

Església
El 4 de juliol, vam realitzar una reunió amb el Consell Parroquial, ens van

transmetre diverses necessitats d’obres d’arranjament i restauració.

Posteriorment, vam identificar un línia de subvenció per aquests tipus d’obres en

edificis catalogats com Béns Culturals d’Interés Local, és el cas de l’Esglèsia. Vam

informar per escrit a diversos membres del Consell Parroquial sobre aquesta línia

d’ajut i al mossen també pèr via telefònica. Entenem que finalment no s’ha

soŀlicitat al tractar-se d’unes dates complicades per al personal del bisbat.

Estarem al cas de noves convocatòries.

El dia 10 de juliol es van realitzar les

actes prèvies d’expropiació dels

terrenys on s’instaŀlarà la

depuradora. La majoria de

propietaris van estar d’acord amb la

oferta inicial i en els casos que no ha

estat així, l’ACA està treballant per

arribar a un acord. 

Captació, connexió a serveis i ubicació depuradora. 

Depuradora i millora camí d’accés.Pavelló
Hem demanat una subvenió per millorar d’equipaments esportius que hem

decidit enfocar a la instaŀlació de canaleres  noves al pavelló ja que actualment

no evaquen bé. També farem una actuació inicial a la zona de vestidors per

preparar el planxer de formigó on construir en següents fases.



Entorn
Camins

Hem realitzat una petita obra de millora al camí

del cementiri abans del veremar ja que es

trobava en molt mal estat i és el camí més

transitat.

Donat que enguany al poble hi ha una màquina

de veremar nova, de dimensions més grans,

hem realitzat petites tasques de neteja en

algun punts concrets. Hem fet les actuacions

aprofitant que havíem contractat serveis de

retroexcavadora per instaŀlar la canonada al

polígon en un cas i amb la del Consell Comarcal

en l'altre.

Estem creant una junta de camins en la qual

hem convidat a diversos pagesos, pastors i

caçadors per tal de poder prioritzar les

actuacions conjuntament. Esta junta a més, ha

de servir per identificar petites actuacions

preventives i disminuir costos.

Hem identificat un punt crític al camí dels Riuamunts, on el riu es troba coŀlapsat

de vegetació i quan hi ha riuades l'aigua s'emporta el camí. Per tal de previndre

noves destrosses hem soŀlicitat la subvenció d’espais naturals protegits que

finança actuacions per promoure la biodiversitat en zones protegides, com és el

cas de l'eliminació de plantes invasores com el canyar. Per tal d'aconseguir el

finançament s'han de realitzar actuacions diverses i per això també es realitzaran:

plantació de jonqueres autòctones, construcció de refugis per afavorir els

ratpenats, cartells de sensibilització ambiental.



El Consorci ha generat un canvi de condicions en el servei durant la darrera

anualitat. Estem en contacte amb el Consell Comarcal per saber fins a quin punt

aquests canvis podrien estar incomplint el conveni.

Sigue com sigue, l’ajuntament s’ha d’adaptar al canvi per seguir recollint i gestionant

la brossa. Per això, durant l’estiu hem realitzat l’adequació de l’altura i llargada dels

molls. Durant el mes de setembre es retirarà el munt de runa amb fibrociment,

servei per al qual hem soŀlicitat subvenció i restem pendents de resolució. 

Segons les noves condicions, ens porten a modificar també el servei porta a porta:

l’estació de transferència no disposarà de contenidors d’abocament de vidre,

amb la qual cosa, deixarem de recollir-lo al porta a porta.  El vidre s’haurà de

dipositar directament als contenidors dels carrers.

l’eliminació dels contenidors de reciclatge a dins del municipi només portarà un

augment de les tones reciclades si augmenten els dies de recollida d’envasos i

cartró.

la recollida de voluminosos es suspèn fins nou avís, pendents d’instaŀlació de

contenidors per part del consorci. 

Reiteradament, des del mes de juliol estem reclamant:

senyalització dels contenidors de vidre, reducció de la boca d’entrada i

instaŀlació de nous contenidors als carrers.

instaŀlació de càmeres de videovigilància a l’estació de transferència.

Gestió de residus: a finals de setembre realitzarem
una reunió informativa per donar més detalls-

Reiteradament també, durant el mes d’agost s’ha reclamat al consorci la recollida

de brossa de l’estació de transferència. 

Des del Consell Comarcal ens han traslladat que es convocarà un Consell d’Alcaldies

per tractar el tema ja que la situació és insostenible en els diferents pobles. No

descartem emprendre accions legals o canviar d’empresa gestora. 

Una bona separació de la brossa

hauria de suposar que la fracció de

rebuig es veu molt reduïda, per això

es recollirà només dos dies. L’altre

dia, se recollirien bolquers que

formen part de la fracció rebuig.

El servei resulta extremadament deficitari i creiem que cal revisar les taxes.



Entorn

En data 11 de juliol ens vam reunir amb un enginyer forestal de la secció de

boscos del Departament d’Agricultura per conèixer la situació actual

respecte planificació forestal, actuacions prioritàries i línies de subvenció. Ens

informà que des del Departament estaven treballant en una línia d'ajut per a

pastures en zona forestal, aquest ajut el podran soŀlicitar els ramaders per

pasturar zones concretes que el Departament identifica com a prioritàries

per poder controlar el foc en cas d'incendi. Des de l'ajuntament vam insistir

que seria bo que les diverses zones on s'han realitzat neteges durant els

darrers anys apareguessin en aquesta línia d'ajut, es tracta dels Molandins, la

Carretera de Prat de Comte i la bassa de Sant Josep. La majoria de superfície

inclosa en aquestes àrees és monte comú però també afecta a propietats de

particulars. 

El dia 18 d'agost, un cop oberta la convocatòria de subvenció, vam organitzar

una reunió en la qual van participar dos enginyers forestals del

Departament, l'ajuntament i els dos pastors del poble. Valorada la reunió,

l'ajuntament va informar als pastors que si volien soŀlicitar l'autorització per

pasturar zones del monte comú podien fer-ho fins al 31 d'agost. En la mateixa

carta s'informa de les condicions de la següent manera:

S'han rebut soŀlicituds d'autorització dels dos pastors un per cada zona.

Hem tornat a contactar amb Boscos i estem a l’espera d’una reunió individual

amb cada pastor per a poder-los ajudar a soŀlicitar la subvenció.

L’ajuntament també es posarà en contacte amb els propietaris particulars

afectats per informar-los de la situació i encoratjar-los a autoritzar la

pastura a les seues finques.

"Aquest ajuntament vol promoure la pastura com a forma de prevenció

d’incendis en el màxim de superfície del terme municipal i especialment en les

zones que el DACCA ha determinat com estratègiques o complementàries. Per

facilitar la pastura, en el cas dels Molandins es posarà en contacte amb

propietaris veïns per tal d’aconseguir l’accés a la xarxa de reg per part del pastor.

En el cas de la carretera de Prat de Comte, l’ajuntament facilitarà el punt d’aigua

del camp de tir i instaŀlarà un tancat i els abeuradors necessaris en aquesta

zona".

 

Gestió Forestal



Riu

El 13 de juliol vam realitzar una reunió amb una empresa amb llarg recorregut en

la regulació de zones de bany en la qual també va participar l'alcalde d'Horta de

Sant Joan. L'empresa ens traslladà que no es podria posar a treballar en el cas de

les Olles fins el 2024 amb la qual cosa seria impossible tindre-ho regulat per

l'estiu 2024. Tot i així, amb voluntat per part dels dos ajuntaments ens hem

emplaçat a buscar la manera d'aconseguir-ho per l'estiu de 2024.

Durant el mes d'agost l'alcaldia s'ha reunit amb un propietari amb predisposició

a treballar per crear un aparcament regulat a la seua finca. Properament

realitzarem una altra reunió en la qual hi participaran el propietari i representants

dels dos ajuntaments.

Cacera

En resposta a la soŀlicitud de la Societat de Caçadors la Perdigana, en data 16

d’agost es formalitzà una autorització per caçar el todó al monte comú durant

els caps de setmana de la mitja veda.

Plagues

S'han realitzat tractament contra la plaga de mosques en els moments que s'han

identificat augments notables.

Regulació bassa i pou de la Fontcalda
Al maig del 2022, l'Ajuntament de Bot va presentar un informe a l'ACA per tal

d'aconseguir la regularització de la bassa. El dia 18 de juliol, vam rebre una

resolució negativa a aquesta soŀlicitud aŀlegant que l'informe que s'havia de

presentar havia de tindre les característiques tècniques d'una petita presa enlloc

d'una bassa. Aquest informe s'havia finançat entre l'ajuntament i la Comunitat de

Regants, per la qual cosa, el dia 17 d’agost es va realitzar una reunió per informar

a la junta d'aquesta situació. Aquest és un altre punt a tractar en la reunió del dia

19 de setembre amb l’ACA, juntament amb la regularització del pou de la

Fontcalda.



Només ens queda un tema a comentar, la situació econòmica de

l’ajuntament. L’ajuntament no compta amb cap deute bancari, ens

trobem en bona situació a nivell de tresoreria i el període mig de

pagament de factures és bastant baix. Per aquesta anualitat hem

trobat algunes partides gairebé exhaurides, es tracta de festes o

manteniment de carrers i camins. Estem segurs que resoldrem l’any

amb imaginació, treball i si és necessari utilitzant part del romanent de

tresoreria. De fet quan ens vam incorporar el romanent de tresoreria

era de 42.419,72€. La despesa, no prevista, de gestió del munt de runa

amb fibrociment de l’estació de transferència ens ha portat a reduir-la

fins 28.433,22€ en l’actualitat. 

El que ens preocupa de la situació econòmica, però, no és l’anualitat

present. Ens preocupa la dinàmica econòmica de l’ajuntament en

general. Fa anys que no s’actualitzen taxes fent que l’ajuntament

ofereixi serveis fortament deficitaris. El dèficit que generen estos

serveis implica manca de finançament per altres inversions de

manteniment i millora d’equipaments, per exemple. Per altra banda, el

cost de l’energia implica una despesa aberrant i pensem que cal fer

fortes inversions en autoconsum durant els pròxims anys. Però tot

això, ens agradaria explicar-vos-ho amb més detall, poder respondre a

les vostres preguntes i recollir preocupacions i punts de vista. Us

convidem a participar a:

Reunió informativa dinàmica
econòmica Ajuntament de Bot

Divendres 22, a les 19.30h a la sala del cine del Club Esportiu.


